
 

HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  

MAGISTRÁT HLAVNÍHO MĚSTA PRAHY  

Zápis z jednání 

 

Pro Protidrogová komise Rady HMP 

Přítomni  

Ing. Radek Lacko, mjr. JUDr. Jaromír Badin, PhDr. Ivan Douda, Mgr. Kateřina Halfarová, 

Mgr. Jana Havlíková, Mgr. Sylva Majtnerová Kolářová, Mgr. Ondřej Počarovský, 

PaedDr. Petr Přecechtěl, Mgr. Šárka Táborská, Mgr. Jan Žufníček 

Omluveni 
Mgr. Michala Hánová, Ing. Ivo Kačaba, MUDr. Hana Karbanová, MUDr. Petr Popov, 

PaedDr. Martina Richterová Těmínová, Mgr. Tomáš Řezník, Mgr. Jindřich Vobořil 

Věc 

Zápis ze 4. jednání Protidrogové komise Rady HMP, které se konalo  

dne 1. 6. 2017 od 14.00 hodin v zasedací místnosti č. 430, Nová radnice, Praha 1, 

Mariánské nám. 2 

Zpracoval MUDr. Alena Weberová Počet stran 5  Datum 5. 6. 2017 

 

  

Jednání zahájila ve 14.10 z pověření radního R. Lacka J. Havlíková, přítomno 8 členů ze 17, komise není 

schopna usnášet se.  

Přítomní viz prezenční listina, která je součástí zápisu. 

Program jednání:   

1. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

2. Schválení zápisu z jednání PK RHMP dne 10. 4. 2017 

3. Představení nové protidrogové koordinátorky HMP 

4. Příprava Výroční zprávy HMP za rok 2016  

5. Grantové řízení pro rok 2017 - informace  

6. Antifetfest  

7. Sekce při PK RHMP 

8. Aktuální informace 

• aktuality z MŠMT 

9. Různé 

ad 8. Aktuální informace - aktuality z MŠMT 

Vzhledem k tomu, že komise není usnášeníschopná, zahájila J. Havlíková jednání podáním informací 

z MŠMT: 

 Problematika testování na návykové látky podle zákona 65/2017 Sb., o ochraně zdraví před 

škodlivými účinky návykových látek 

Orientačnímu vyšetření a odbornému lékařskému vyšetření je povinna se podrobit osoba, 

a) u které je důvodné podezření, že pod vlivem alkoholu nebo jiné návykové látky vykonává nebo 

vykonávala činnost, při níž by mohla ohrozit život nebo zdraví svoje nebo jiné osoby nebo poškodit 

majetek, 
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b) u které je důvodné podezření, že se požitím alkoholického nápoje nebo jiné návykové látky uvedla 

do stavu, v němž bezprostředně ohrožuje sebe nebo jinou osobu, majetek nebo veřejný pořádek, 

c) u které je důvodné podezření, že přivodila sobě nebo jiné osobě újmu na zdraví anebo způsobila jiné 

osobě škodu na majetku v souvislosti s požitím alkoholického nápoje nebo jiné návykové látky, 

d) která je mladší 18 let a u níž je důvodné podezření, že 

1. alkoholický nápoj požila nebo jí byl v rozporu s tímto zákonem prodán nebo podán alkoholický 

nápoj nebo jí byla konzumace alkoholického nápoje jinak umožněna, nebo 

2. jinou návykovou látku užila, nebo jí bylo užití jiné návykové látky umožněno. 

Orientační vyšetření provádí příslušník Policie České republiky, příslušník Vojenské policie, strážník 

obecní policie, příslušník nebo občanský zaměstnanec Vězeňské služby, zaměstnavatel, osoba pověřená 

kontrolou nebo zdravotnický pracovník. Pedagogický pracovník vypadl. 

Pedagog, který je pověřen dohledem například na praxi, může testovat, ale bere veškerou odpovědnost 

na sebe a bude muset prokázat důvodné podezření.  

Testování žáků a studentů na školách plošně není možné – nelze dokázat plošně důvodné podezření. 

 Nová strategie MŠMT pro prevenci 

Ministerstvo připravuje novou Národní strategii primární prevence na léta 2018-2022 a akční plán, jehož 

platnost předpokládá od 1. 9. 2018. K aktualizaci jednotlivých kapitol budou ustaveny pracovní skupiny, 

zájemci za hl. m. Prahu z řad členů komise nebo sekcí se mohou obratem hlásit u J. Havlíkové. 

 MŠMT a Národní ústav pro vzdělávání (NÚV) upozorňuje 

na možnost odebrání certifikace v případě řádně doloženého pochybení při realizaci certifikovaných 

programů, případně lze také certifikace neudělit nebo neprodloužit. 

 On-line systém výkaznictví preventivních aktivit ve školách 

On-line SV byl vytvořen v roce 2015 s cílem sjednotit obsah, objem a způsob sledování realizovaných 

preventivních aktivit, zavést jednotnou podobu výkazů o preventivních aktivitách v České republice a 

poskytnout školám účinný nástroj pro (auto)evaluaci realizovaných aktivit. Mezi hlavní přínosy zavádění 

on-line SV lze považovat ulehčení práce školním metodikům prevence a metodikům prevence 

z pedagogicko-psychologických poraden, zjednodušení vyplňování i zpracování dat o naplňování 

školních preventivních programů ve školách v České republice. Ve školním roce 2015/2016 systém 

používalo 893 škol z celé České republiky. Ve školním roce 2016/2017 je odhadovaný nárůst počtu 

zapojených škol více než trojnásobný. 

On-line SV Projekt je dostupný na adrese www.preventivni-aktivity.cz, kde se mohou školy jednoduše 

zaregistrovat. 

 Program MŠMT Bezpečné klima 

Pro program Bezpečné klima na školách, orientovaný na vzdělávání pedagogů zejména v prevenci 

šikany, je v rozpočtu MŠMT alokováno 25 mil. Kč oproti slibovaným 35 mil. Kč. 

Ve 14.25 se dostavil radní R. Lacko. Přítomno 9 členů, komise je schopna usnášet se. 

ad 1. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

Schválení programu bez námitek. 

Hlasování ve 14.26, přítomno 9 členů, pro hlasovalo 9 členů. 

Ověřovatelem zápisu je navržena J. Havlíková. 

Hlasování ve 14.26, přítomno 9 členů, pro hlasovalo 9 členů. 

 

http://www.preventivni-aktivity.cz/
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Proti přítomnosti hosta – Mgr. Veroniky Hamplové, krajské protidrogové koordinátorky – nebylo 

námitek. 

ad 2. Schválení zápisu z jednání PK RHMP dne 10. 4. 2017 

Schválení zápisu bez námitek. 

Hlasování ve 14.27, přítomno 9 členů, pro hlasovalo 9 členů. 

 

ad 3. Představení nové protidrogové koordinátorky HMP 

Mgr. Veronika Hamplová je ve funkci od 1. 5. 2017, kontakt: pracoviště: odd. prevence ZSP MHMP, 

Praha 1, Charvátova 9, tel. 236 00 2831, služební mobil nemá; veronika.hamplova@praha.eu. 

V. Hamplová pracovala v KHS Středočeského kraje, kde se věnovala zdravotní politice (podpoře zdraví), 

později se podílela i na krizovém řízení. 

Radní Lacko informoval, že V. Hamplová nahradí po schválení Radou HMP M. Hánovou v Protidrogové 

komisi RHMP. 

 

ad 4. Příprava Výroční zprávy HMP za rok 2016 

J. Havlíková informovala o způsobu přípravy výroční zprávy o realizaci protidrogové politiky v hl. m. 

Praze za rok 2016, která byla zpracována na základě osnovy Rady vlády pro koordinaci protidrogové 

politiky (RVKPP) a na základě podkladů obdržených od vedoucích sekcí, informací z městských částí a 

zpráv od protidrogových koordinátorů a koordinátorky prevence kriminality. Osnova zprávy byla 

přílohou dubnového zápisu z jednání komise. 

Radní Lacko upozornil na to, že některé kapitoly neobsahují dostatečné vysvětlení k uvedeným tabulkám, 

zejména se to týká kapitoly Drogová kriminalita. Domnívá se, že výroční zpráva by měla být 

pochopitelná i pro širokou veřejnost. Dále mu chybí informace o aktivitách hl. m. Prahy týkajících se 

zneužívání substituční léčby (Subutexu) a o dalších legislativních aktivitách. 

J. Havlíková upozornila, že materiál kopíruje požadavky RVKPP a že není primárně určen pro veřejnost, 

ale slouží jako podklad ke zpracování národní zprávy. 

P. Přecechtěl doplnil, že kapitola o drogové problematice by měla být lépe členěna – primární drogová 

kriminalita, sekundární drogová kriminalita apod. P. Přecechtěl byl proto požádán, aby zaslal návrh 

úpravy kapitoly – nejlépe do 8. 6. 2017. 

O. Počarovský upozornil, že výroční zpráva musí respektovat strukturu určenou RVKPP včetně dalších 

požadavků na obsažnost doprovodných textů. Hl. m. Praha by mohlo připravit a vydat zprávu 

v populárnějším provedení. 

Radní Lacko doporučuje pro předložení do Rady HMP dopracovat vysvětlující text k jednotlivým 

kapitolám. 

Usnesení: 

PK RHMP schvaluje text výroční zprávy za rok 2016 a doporučuje jej předložit k projednání Radě HMP. 

Hlasování ve 14.50, přítomno 9 členů, pro hlasovalo 8 členů, proti 0, zdržel se jeden člen. 

Usnesení nebylo přijato. 

V další diskusi se upřesňoval způsob dopracování, P. Přecechtěl byl proto požádán, aby zaslal návrh 

úpravy kapitoly Drogová kriminalita  -  do 8. 6. 2017. Protidrogová koordinátorka zajistí na RVKPP 

posunutí termínu odevzdání výroční zprávy. Doplněná a upravená výroční zpráva bude projednána 

komisí na příštím jednání, tj. 13. července 2017 nebo bude zaslána ke schválení členům komise 

prostřednictvím hlasování per rollam v dřívějším termínu. Zároveň bude připraven doplňující materiál, 

který bude komentovat populární formou data z výroční zprávy pro veřejnost.  

mailto:veronika.hamplova@praha.eu
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Usnesení: 

PK RHMP doporučuje dopracovat text výroční zprávy za rok 2016 a zajistit posun termínu odevzdání na 

RVKPP. 

Hlasování ve 14.55, přítomno 9 členů, pro hlasovalo 9 členů. 

ad 5. Grantové řízení pro rok 2017 

 

Informaci k probíhajícímu grantovému řízení ve všech třech programech podala J. Havlíková. Dotační 

smlouvy jsou postupně ve všech programech uzavírány a dotace vypláceny.  

V září budou vyhlášeny grantové programy MŠMT. Školení se uskuteční na MŠMT 6. 9. 2017. 

ad 6. Antifetfest 

J. Havlíková pozvala členy komise na finálové promítání snímků, které se uskuteční 14. 6. 2017 v Kině 

Lucerna. Vytištěné pozvánky byly členům k dispozici. 

Do 10. ročníku Antifetfestu je přihlášeno 69 filmů, na kterých se podílelo 285 žáků z 37 pražských 

základních a středních škol ze 13 městských částí. Nejvíce filmů (22) vzniklo v Městské části Praha 4. 

Tematicky se filmy nejčastěji zaměřují na šikanu, poruchy příjmu potravy, závislost na drogách, 

alkoholu, cigaretách, počítačích a internetu. Jeden z filmů se zaměřil i na nebezpečí útoku ve škole. 

ad 7. Sekce při PK RHMP 

Sekce komunitního bezpečí a primární prevence se nesešly. 

Vedoucí sekcí léčby a Harm Reduction nejsou na jednání přítomny. 

ad 9. Různé 

I. Douda informoval, že Adiktologické centrum v MČ Praha 12 je otevřeno a nabízí školám služby 

v oblasti primární prevence. Středisko prevence a léčby drogových závislostí - DROP IN, o.p.s., hledá 

pracovníka, který bude činnost zajištovat. Podrobnější informace zájemcům poskytne MUDr. Jiří Presl. 

J. Havlíková informovala, že byl na SÚKL odeslán podnět za odbor ZSP (podepsaný ředitelem odboru 

T. Klineckým) k řešení problematiky zneužívání některých volně prodejných léčivých přípravků 

obsahujících dextromethorfan. 

Podrobné informace k situaci a ke způsobu ohlašování případů zneužití dostali protidrogoví koordinátoři 

na výjezdním zasedání přímo od pracovnice SÚKL. Prezentace bude poskytnuta i členům komise. 

J. Havlíková dále informovala, že MŠMT nepodalo podnět na SÚKL, ale zaslalo podnět RVKPP – 

MUDr. Mravčíkovi. 

O. Počarovský doporučuje, aby komise požádala radního Lacka o podání podnětu na MŠMT i na SÚKL. 

Odbor podněty na základě 2 dokumentovaných případů pro radního Lacka připraví. 

Usnesení: 

PK RHMP doporučuje, aby odbor ZSP připravil pro radního Lacka dopis pro MŠMT s podnětem pro 

SÚKL – s požadavkem na omezení/zákaz volného prodeje dětem a mladistvým do 18 let –, který bude 

adresován jak MŠMT, tak SÚKL.  

Hlasování v 15.07, přítomno 9 členů, pro hlasovalo 9 členů. 
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O. Počarovský vznesl dotaz, jaké změny se připravují v grantovém řízení a kdy bude připravovaná 

metodika pro rok 2018 předložena komisi k připomínkování. J. Havlíková sdělila, že budou změny 

zejména v oblasti kritérií pro posuzování a návrh dotací. 

V 15.10 se dostavila S. Majtnerová Kolářová. Přítomno 10 členů, komise je schopna usnášet se. 

Radní Lacko připomněl, že změny jsou plně v kompetenci odboru ZSP. 

J. Havlíková dále sdělila, že koncepce výpočtů bude patrně řešena a připravena ve spolupráci s vedoucí 

odd. ekonomického a metodického Ing. H. Prokopovou Nesrstovou.  

S. Majtnerová Kolářová informovala o zvýšeném výskytu popíjející mládeže na veřejných místech. 

Přehled konferencí a seminářů: 

Termín 

(datum, čas): 
 

Akce Místo konání 

4. – 8. 6.  
AT konference 2017 – Společnost pro 

návykové nemoci ČLS JEP 
Kongres hotel Jezerka, Seč 

14. 6.  Finále 10. ročníku Antifetfestu Praha, Kino Lucerna 

18. – 19. 9. 

XIV. ročník konference PPRCH (2017) 

Téma: Prevence v resortech jako části jedné 

skládačky (SCAN, z.s.; Klinika adiktologie 1. 

LF UK a VFN v Praze, MHMP, MŠMT) 

Akademické prostory 1. LF UK a 

VFN v Praze, Albertov 4, Praha 2 

 

 

 

Z jednání plánovaného na 13. července 2017 se omluvil radní Lacko a J. Žufníček. 

 

 

 

Jednání bylo ukončeno v 15.25 hod. 

 

 

 

Zápis ověřila:  

 

 

 

  ..................................................   ..................................................  

 Mgr. Jana Havlíková Ing. Radek Lacko 

 členka PK RHMP předseda PK RHMP 


